
Referat: Kultur- og beboerhusforeningen d. 18. 02. 2015, hos Mars, Slangebakken, kl. 18-21. 

Tilstede: Sonja, Mars, Jesper, Morten, Malene og Annette 

Referent: Annette 

 

 
1. Kontakt til Bane Danmark 

Mars har skrevet til Bane Danmark og oplyst om planerne om et flydende beboerhus, og at 
henvendelsen sker i samråd med Silkeborg Kommune. Der er kommet en positiv skriftlig 
tilbagemelding, og der henvises til, at andre ”myndigheder” vil være mere relevante. 
Det konkluderes i bestyrelsen, at yderligere kontakt til Bane Danmark etableres, når vi er 
længere i processen i forhold til evt. konkrete planer om kunne anvende/købe arealer ejet af 
Bane Danmark. 
 

2. Kontakt Spektrum arkitekterne 
Annette har været i dialog med Spektrum- arkiteketerne (arkitekterne og proceslederne bag bl.a. 
Fjelstervang-projektet). De vil gerne kigge nærmere på projektet og give nogle bud på, hvad de 
næste skridt kunne være, og hvor de selv kunne spille ind, både som 
proces/projektledere/fundraisere og arkitekter. 
Materiale skal tilsendes. Annette samler sammen og sender materiale. Morten sender til 
Annette: 

- Skriftligt materiale vedr. huset/skibets udformning (jf. resultatet af vores 
henholdsvise tekniske, juridiske og borgerinddragende forundersøgelser) 

- foto af planchen/idéboard. 
- luftfoto af området. 

.  
3. Kontakt til Maersk-fond 

Jesper har forhørt sig vedr. Maersk-fonden, og man anbefaler, at vi sender vores materiale ind, 
så vi på den baggrund kan få gode råd om, hvad der mangler til en ansøgning. 

 
4. Kontakt til ”Prof. Fundraisere” 

Morten har haft kontakt til professionelle fundraisere fra Ry. De synes projektet lyder meget 
spændende og har interesse i at gå ind i det, -  men gør opmærksom på, at det ikke er realistisk 
at fonde finansierer projektleder-løn. 

 
5. Kommunen – Hvad er næsteskridt? 

Det vurderes i bestyrelsen, at det snart er på tide at inddrage det politiske niveau. Svært at 
gennemskue hvilket udvalg vi skal have kontakt til. Vi skal også være skarpe på, hvad vores 
henvendelse drejer sig om. Økonomisk støtte, generel politisk opbakning eller/og juridisk 
afklaring.  
- En mulighed var at anmode et udvalg om et startbeløb til at hyre ekstern hjælp til at få 

fundraisingen i gang, og få sat de vigtige næste skridt i gang i forhold til borgerinddragelsen, 
udformningen og tilladelserne. 

- Hvad med de 250 mio. kr. til realiseringen af kommunens vision 2028?  Uklart om de er til 
rådighed for ad hoc-ansøgninger. 

- En borgmesterhenvendelse kunne være relevant som det første skridt, når vi har noget mere 
skriftligt materiale klar. 
 

6. Vision, mission, identitet, SWOT og strategi 
Malene præsenterede ”projektværktøjer”, som et bud på hvordan vi kan få skriftliggjort og 
præciseret vores ramme for projektet og få konkretiseret de næste skridt i processen. 
Et nødvendigt forarbejde før vi kan udarbejde præsentationsmateriale/projektbeskrivelse til 
samarbejdspartnere og interessenter. 
Kræver dog mere tid end et sædvanligt aftenmøde. Et halvdagsstrategi-møde planlægges til 
lørdag d. 21. marts kl. 8-13 hos Malene. Fælles bidrag til forplejningen. 
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6. Fællesspisning d. 28. februar  
Sonja har sørget for, at annonceringen er plads, og kokkene skulle også være i gang med planlægningen. 
Info-indslag fra bestyrelsen planlægges på næste møde. 
 
7. Næste møde  
Torsdag d. 26.februar – et kort møde fra kl. 19-20 hos Morten. 
 
8. Kontingent  
Der er enighed om, at vi nu er ved at være så langt og planerne er så konkrete, at det er passende at 
opkræve kontingent. Jf. vedtægterne. 100 kr. pr. husstand (2 eller flere) 50 kr. for enlige. 
Det er naturligvis også muligt at indbetale ”donationer”. Jf. tidligere rundspørge. 
- Sonja skriver 10 linjer til Jesper, og der udarbejdes en vejledning. Jesper/Sonja aftaler nærmere vedr. 

administration og annoncering med Morten/Mortens kone. 

 
9.  Generalforsamling  
Generalforsamling planlægges til d. 26. marts 2015, kl. 17:30, - og indledes med fællesspisning. 
 
Evt. 

TAK til Mars for dejlig dejlig aftensmad  


